



CSP12 Agenda Item 8

Gender-related commitments

Small Arms Survey

Thank you madame chair. Allow me first to congratulate Mexico, Spain and Togo on their excellent work as gender focal points. This mechanism has demonstrated its value to the ATT and we would therefore encourage other member states to consider applying to continue this important work when the current office holders complete their terms at the end of the CSP13 cycle.

The Small Arms Survey remains committed to supporting the implementation of article 7.4, and the gender-related provisions of the final reports from CSP5, 9, 10 and 11. To this end, we have had the pleasure of supporting the VTF project by Latvia and Control Arms on fostering women's leadership at the ATT. We are also proud to have supported Expertise France in integrating gender into the activities of the EU Partner-to-Partner ATT Outreach Programme through participatory workshops.

We welcome the approach of the ATT's Strategy to integrate gender beyond article 7.4. In line with this approach, we have sought to integrate gender dimensions into our maritime security work through a recent blog entitled "Smuggled in Plain Sight: The Gendered Blind Spot in Maritime Small Arms Trafficking", the author of which will join our side event tomorrow lunch time. We have also integrated gender-related topics, and sought to ensure women's meaningful participation, in our work on universalization in the Indo-Pacific region as both a matter of principle and a matter of impact. We therefore welcome the proposal to include gender perspectives in the VTF eligibility criteria.

Thank you.

*

Je vous remercie, Madame la Présidente. Cette fois je m'exprime en français.

Permettez-moi tout d'abord de féliciter le Mexique, l'Espagne et le Togo pour leur excellent travail en tant que points focaux genre. Ce mécanisme a démontré toute son utilité pour le TCA, et nous encourageons les autres États membres à envisager de poursuivre ce travail important lorsque les titulaires actuels achèveront leur mandat à la fin du cycle de la CEP13.

Le Small Arms Survey reste engagé à soutenir la mise en œuvre de l'article 7.4 et des dispositions relatives au genre des rapports finaux des CEP5, 9, 10 et 11. À cet égard, nous avons soutenu le projet VTF de la Lettonie et de Control Arms sur le leadership des femmes dans le cadre du TCA, ainsi qu'Expertise France dans l'intégration du genre au sein du Programme de sensibilisation au Traité sur le commerce des armes de l'UE Partenaire à Partenaire (P2P).

Nous saluons l'approche de la Stratégie du TCA visant à intégrer le genre au-delà de l'article 7.4. Dans cette optique, nous avons intégré cette dimension dans nos travaux sur la sécurité maritime, notamment via un récent article de blog, disponible en anglais, intitulé « Smuggled



INSTITUT DE HAUTES
ÉTUDES INTERNATIONALES
ET DU DÉVELOPPEMENT
GRADUATE INSTITUTE
OF INTERNATIONAL AND
DEVELOPMENT STUDIES

in Plain Sight: The Gendered Blind Spot in Maritime Small Arms Trafficking », dont l'auteure se joindra à notre événement parallèle demain midi. Nous avons également intégré le genre, et cherché à assurer la participation significative des femmes, dans nos travaux sur l'universalisation dans la région Indo-Pacifique, à la fois par conviction et par souci d'efficacité. Nous saluons donc la proposition d'intégrer la prise en compte des perspectives de genre dans les critères d'éligibilité du VTF.

Je vous remercie.